
 

 

 

 

 

Voorzitter, 

Weert Lokaal vindt dat het college met deze kadernota goed werk heeft geleverd. Met de kadernota 
scheppen we kaders voor de begroting 2024. Maar voor ons is deze kadernota ook een doorkijk naar 
de komende pakweg 10 jaar. We geven aan wat we belangrijk vinden voor onze gemeente, wat we 
willen bereiken en waar we met onze stad en kerkdorpen naartoe willen. Er is nog veel te doen en wij 
hebben veel ambities, maar we zullen goede keuzes moeten maken, want we maken ons tegelijk 
zorgen over het personeelstekort. En al helemaal als er landelijk nog meer taken naar ons toe komen. 
Weert Lokaal wil daarom focus aanbrengen in de kadernota. Een goede balans tussen ambities en 
uitvoeringskracht. 

Weert groeit qua inwoners en dat vindt Weert Lokaal niet erg. Maar dat brengt uitdagingen met zich 
mee. Zo hebben we na Laarveld fase 4 nog maar weinig gronden om woningen op te bouwen. Dat 
betekent dat we slim om moeten gaan met de bestaande gronden die we nog hebben en bestaande 
gebouwen die we kunnen transformeren. Daardoor is het denkbaar dat we nieuwe gronden moeten 
gaan werven als gemeente.  

Wij blijven ons inzetten voor bouwen in de dorpen. Woonik is bereid om deze handschoen op te 
pakken. Ziet het college kans om een aantal drempels weg te nemen, zoals de onrendabele top? 

Ook voor ons buitengebied hebben wij aandacht. Bouwen op boerenerven. Het slopen van een stal 
en dan een paar huizen terug bouwen, een soort erfje, een hofje, moet mogelijk zijn. Samen. 
Naoberschap. Hoe mooi is dat? 

Waar stenen gelegd worden, moet ook groen gerealiseerd worden. Weert Lokaal blijft het belangrijk 
vinden dat we natuurinclusief bouwen en ook biodiversiteit op de agenda houden. Ook onze 
binnenstad mag nog groener worden. Dit om hittestress te verminderen. Waar groen is, moet dit ook 
beheerd worden. Met de ideeën van de ideeënmarkt zien we dat inwoners hier ook zelf 
verantwoordelijkheid voor willen dragen. Ziet het college kansen voor het slim onderhouden van 
groen? 

Nog even terug naar dat buitengebied, want we hechten waarde aan groene recreatieve routes waar 
we lopend en fietsend van kunnen genieten. We vinden dan ook dat we boeren de ruimte moeten 
geven om andere activiteiten te laten ontplooien. Denk aan een stadsboerderij of andere recreatieve 
mogelijkheden. 

Voorzitter, waar gewoond wordt, moet ook geleefd worden. We hebben in Weert een rijk 
verenigingsleven en een goede ‘sociale structuur’, zoals dat in ‘beleidskaders’ te zien is. In de praktijk 
betekend dat ‘Kotj d’r beej!’. Weert Lokaal wil dat in ieder dorp en in iedere wijk een school en een 
maatschappelijke voorziening is.  

We zijn ons ervan bewust dat het voor verenigingen steeds uitdagender wordt om de vereniging 
draaiend te houden. Wij zijn van mening dat de gemeente niet dwingend moet optreden als het gaat 



om het fuseren van (sport)verenigingen, maar wel duidelijke kaders mag stellen. Daarover gaan we 
graag met het college in gesprek. 

Ondanks de individualisering van de maatschappij, kijken mensen hier in Weert (nog) naar elkaar om. 
Daar zorgt de gemeente niet voor. Dat doen mensen zelf. We vinden het dan ook belangrijk dat we 
goede initiatieven ondersteunen waar nodig. Immers, lokale problemen lossen we alleen op met 
lokale initiatieven.  

Wijkontwikkelingsplannen passen bij het participatiebeleid dat we recentelijk vastgesteld hebben. 
Met deze wijkontwikkelingsplannen wil Weert Lokaal ook stilstaan bij de sociaal-maatschappelijke 
aspecten  binnen een wijk. De omgevingsvisie is een mooie aanzet, maar geeft onvoldoende duiding 
aan de sociaal-maatschappelijke aspecten. Weert Lokaal zou graag zien dat we beginnen met de 
wijken Groenewoud, Oda en Fatima.  

Als gemeente zijn we verantwoordelijk voor WMO, jeugdzorg en sociaal beleid. Samen 
verantwoordelijk voor een aanzienlijk deel van ons gemeentelijk budget. Toch horen we er niet zo 
veel over. Dat kan betekenen dat het in grote lijnen goed gaat, òf dat we er geen zicht op hebben. 
Wij maken ons grote zorgen, gezien het beleid waar nog inzicht over verworven moet worden. 
Hiermee doelen we op de ondersteuning voor jeugdhulp 18- 18+, WMO en zelfhulpgroepen. Beste 
College, hoe gaat het met ons sociaal domein? Wanneer horen we meer hierover? 

De energietransitie laat zien dat het niet vanzelfsprekend is dat energie betaalbaar is en blijft. We 
voelen dit allemaal in onze portemonnee. Weert Lokaal vindt dan ook dat we zoveel mogelijk lokale 
energie moeten kunnen opwekken om deze te delen met de mensen die het hard nodig hebben. We 
blijven de ontwikkelingen van het lokale energiefonds in de gaten houden. Met deze ontwikkeling 
zien we liever zonnepanelen op de daken, dan op vruchtbare landbouwgrond. We zullen zuinig 
moeten zijn op ons mooie buitengebied, want we zien ook dat de energietransitie en industrie 
toeneemt en grond nodig heeft.  

Op het gebied van wonen, milieu, leefbaarheid en landschap zou er volgens Weert Lokaal zicht 
moeten zijn waar nog ruimte is voor nieuwe en bestaande bedrijvigheid. 

Net als bij de begroting van vorig jaar, willen wij nogmaals benadrukken dat alleen wensen, vragen, 
hopen op een verbreding van de A2 nooit geen zoden aan de dijk gaat zetten. Daarom wederom een 
amendement om dit duidelijker in deze kadernota, maar in alle stukken te krijgen. 

Ondanks alle financiële, economische en sociaal-maatschappelijke onzekerheden staan we er 
financieel goed voor. Dit willen we graag zo houden. Op de spaarrekening houden we ieder jaar flink 
wat geld over. Wij zien graag dat een deel van het spaargeld besteed wordt aan de inwoners van 
gemeente Weert, maar dan niet om structurele lasten te dekken. 

Voorzitter, een kleine ergernis moet ons van het hart. Wij weten dat iedereen die bij de gemeente 
werkt en mensen te woord staat dat zo goed mogelijk doen. Toch gaat dat niet altijd goed. En zeker, 
nee, is ook een antwoord, maar bel in ieder geval terug. 

Tot slot, Weert bruist weer. Cultureel lint, Ban Topa party, Drakenboot festival, WTF, Bospop, allerlei 
sporttoernooien en nog vele andere evenementen, kortom in Weert kan het weer en wil Weert 
Lokaal ook zo houden. 

Wij danken iedereen die heeft bijgedragen aan het opstellen van de kadernota. Wij hopen dat we 
jullie op onze beurt hebben kunnen inspireren.  


